

of its Special Representative and to General Assembly resolution 1605 (XV) of 21 April 1961.

1175th meeting,
19 July 1961.

2125 (XXVII). Petition from the Mouvement pour l'Union ruandaise (MUR) (T/PET.3/129)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from the Mouvement pour l'Union ruandaise (MUR) concerning Ruanda-Urundi,²⁴

Draws the attention of the petitioner to General Assembly resolution 1605 (XV) of 21 April 1961 and to the fact that the United Nations Commission for Ruanda-Urundi referred to in that resolution, is already in the Territory.

1175th meeting,
19 July 1961.

2126 (XXVII). Petition from Mr. Georges Ntabana, Chairman of the Union des Aborozi africains du Ruanda-Urundi (UAARU) (T/PET.3/131 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Georges Ntabana, Chairman of the Union des Aborozi africains du Ruanda-Urundi (UAARU) concerning Ruanda-Urundi,²⁵

1. *Notes* the statement of the Special Representative that these complaints have no basis;

2. *Draws the attention* of the petitioner to General Assembly resolution 1605 (XV) of 21 April 1961.

1175th meeting,
19 July 1961.

2127 (XXVII). Petition from the Barundi Union (Tanganyika) (T/PET.3/132)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from the Barundi Union (Tanganyika) concerning Ruanda-Urundi,²⁶

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that house arrests of the character described in the petition will not recur.

1175th meeting,
19 July 1961.

2128 (XXVII). Petition from Mr. Mohamed bin Foz Osman (T/PET.3/133 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition

²⁴ See T/PET.3/129, T/L.1029.

²⁵ See T/PET.3/131 and Add.1, T/L.1029.

²⁶ See T/PET.3/132, T/OBS.3/27, T/L.1029.

de son représentant spécial ainsi que sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 21 avril 1961.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2125 (XXVII). Pétition du Mouvement pour l'union ruandaise (MUR) (T/PET.3/129)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition du Mouvement pour l'union ruandaise (MUR) concernant le Ruanda-Urundi²⁴,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 21 avril 1961, et sur le fait que la Commission des Nations Unies pour le Ruanda-Urundi, mentionnée dans ladite résolution, se trouve déjà dans le Territoire.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2126 (XXVII). Pétition de M. Georges Ntabana, président de l'Union des Aborozi africains du Ruanda-Urundi (UAARU) [T/PET.3/131 et Add.1]

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Georges Ntabana, président de l'Union des Aborozi africains du Ruanda-Urundi (UAARU), concernant le Ruanda-Urundi²⁵,

1. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial selon laquelle les plaintes formulées sont dénuées de fondement;

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 21 avril 1961.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2127 (XXVII). Pétition de la Barundi Union (Tanganyika) [T/PET.3/132]

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition de la Barundi Union (Tanganyika) concernant le Ruanda-Urundi²⁶,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Exprime l'espoir* qu'il ne se reproduira pas de cas de mise en résidence surveillée du genre de celui dont il est question dans la pétition.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2128 (XXVII). Pétition de M. Mohamed bin Foz Osman (T/PET.3/133 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition de

²⁴ Voir T/PET.3/129, T/L.1029.

²⁵ Voir T/PET.3/131 et Add.1, T/L.1029.

²⁶ Voir T/PET.3/132, T/OBS.3/27, T/L.1029.